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Zápis z jednání Pracovní skupiny pro inovace 
 

Datum a místo konání: 9. dubna 2024 (hybridně, MV) 

Účastníci: Ing. Milan Adelt (ÚV-MVVI, online), Dagmar Healey (ÚV), Ing. Rut Bízková, Ing. Jan Šebek 

(MPO), Ing. Aleš Jungmann, Pavel Hrabě (DIA, online), Ing. Petr Jirman (MV), Mgr. Ing. Miroslav Jurásek 

(MV), Ph.D., Alena Klímová (DIA, online), PhDr. Simona Weidnerová (TA ČR), Miroslav Scheiner (MPO), 

Mgr. Monika Mezuliániková (MSp), Ing. Jan Holický (tajemník ÚMČ Praha6), JUDr. Marika Vitnerová, 

Renáta Brožková (DIA, online), Mgr. Kamila Soukupová (MO), PhDr. Martin Polášek, PhD. (MŽP), Ing. 

Jan Novotný (MMR), prof. Ing. Marek Vochozka, MBA, Ph.D. (VŠTE, online) 

Omluveni: PhDr. Tomáš Vyhnánek (MF), Ing. Bc. Stanislav Volčík (MŠMT), PhDr. Tereza Čížková (MD), 

Mgr. Václav Lintymer (MPSV), Mgr. Pavlína Hájková (MV), PhDr. Jakub Čeněk (MD) 

ÚVOD 

• Jednání zahájil úvodním slovem Petr Jirman (MV), 

o Byl představen program jednání. 

o MV bude i v dalším akčním plánu ke strategii Klientsky orientovaná VS 2030 pokračovat 

s tématem AI v agendách VS, resp. inovace a plnit opatření s tím související. 

o MPO aktualizovalo Strategii AI, VS se týká kap. 6. 

o V rámci OSR MV bylo na základě systematizace k 1.3.2024 zrušeno Oddělení analýz a inovací 

(vedoucí P. Jirman), které mj. koordinovalo jednání PS pro inovace, v současné chvíli se neví, 

jak tato činnost bude pokračovat. 

PREZENTACE 

1. Inovační praxe pohledem samospráv - Ing. Jan Holický, MBA, ÚMČ Praha 6 

o Cíl Sdružení tajemníků městských a obecních úřadů ČR zahrnují zlepšení fungování veřejné 

správy a podporu inovací. 

o J. Holický identifikoval zásadní problémy a otázky ve veřejné správě z hlediska samospráv 

▪ AI, robotizace a automatizace 

✓ Vhodné pro rutinní agendy veřejné správy, například přestupkové řízení. 

✓ Potřeba kompatibility technologií a právního nastavení, možnosti velkých úspor 

(např.  Praha 7). 

✓ Výzva PS pro inovace k řešení tématu AI. 

▪ Komunikace a plánované akce 

✓ Dotaz na přípravu konferencí a workshopů se zaměřením na AI. 

✓ Informace o plánované konferenci "Moderní veřejná správa" v říjnu 2024. 

▪ Pracovní trh 

✓ Potřeba kvalifikované pracovní síly a atraktivního pracovního prostředí ve veřejné 

správě. 

✓ Důraz na průběžné vzdělávání a výhody pro mladé pracovníky. 
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✓ Potřeba atraktivního pracovního prostředí ve veřejné správě pro mladé lidi, včetně 

průběžného vzdělávání a adekvátního odměňování. 

✓ Zvýšení kvalifikované pracovní síly ve veřejné správě a příprava studentů VŠ na práci ve 

VS. 

▪ Kontrolní činnost rezortů 

✓ Zkušenost samospráv se zpřísňujícími kontrolami, například z MF. 

✓ Problematika zadávání veřejných zakázek a legislativní bariéry. 

▪ Spolupráce státní správy s obcemi 

✓ Nutnost definovat problémy a možnosti využití AI v agendách veřejné správy. 

✓ Doporučení pro mezirezortní jednání k překonání legislativních překážek. 

▪ Nabídka J. Holického k uspořádání kulatého stolu (mezi zástupci samospráv a státní správy) 

✓ Diskuse o úlohách, které může AI převzít, a právních aspektech. 

✓ Zdůraznění potřeby regulátorů a podpora inovativního chování v legislativě. 

▪ Další diskuse 

✓ Upozornění na "Cestu k digitální dekádě", právo na lidská rozhodnutí místo AI. 

✓ Výzvy a možnosti pro obce v kontextu nových technologií a potřeby změn v zákonech. 

✓ Doporučení zesílit spolupráci mezi státní správou a obcemi a zefektivnit využívání AI ve 

veřejné správě + uskutečnit mezirezortní jednání k překonání legislativních bariér 

bránících širší implementaci AI 

 

2. Inovativní veřejné zakázky v oblasti Smart City řešení - prof. Marek Vochozka, MBA, Ph.D., 

VŠTE 

o M. Vochozka představil projekt a pozval účastníky k zapojení do projektu v roli expertů. 

o Diskuze a dotazy 

▪ M. Polášek (MŽP) uvedl, že MŽP podporuje veřejné zakázky s důrazem na enviromentální 

odpovědnost. 

▪ Dotazy na spojení projektu se zákonem č. 134/2016 Sb. a s aktivitami MMR a MPSV. 

Odpovědi zdůrazňovaly význam integrace enviromentálních a sociálních aspektů do 

veřejných zakázek. 

▪ Další informace 

✓ R. Bízková zmínila vytvoření karet pro Smart Cities, zejména pro inovativní veřejné 

zakázky. 

✓ D. Healey (ÚV) se dotázala na způsob publikace výsledné metodiky. 

✓ Diskuze zdůraznila potřebu spolupráce s akademickým sektorem a dalšími relevantními 

subjekty pro úspěch projektu. 

3. Brainstorming na téma HUB státní správy - Jan Šebek (MPO) 

o Představení geneze myšlenky HUBu státní správy 

▪ Státní správa řeší podobné problémy izolovaně. 

▪ Různá ochota k inovativním řešením a spolupráci s akademickou sférou. 

▪ Státní správa není atraktivní pro absolventy. 

▪ Státní správa se potýká s kritikou přebujelé legislativy a pomalé digitalizace. 
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o Vize pro HUB 

▪ Platforma pro spojení státní správy a akademické sféry. 

▪ Hledání společných řešení problémů a inspirování dalších řešení. 

▪ Dobrovolné zapojení státních orgánů a vysokých škol. 

▪ Hledání příkladů "pozitivní deviace" a posílení otevřenosti ke změnám. 

o Financování a strategie 

▪ Diskuze o možnostech financování a spojení s univerzitami. 

▪ Potřeba pilotování a inovačního fondu pro urychlení nápadů. 

o Diskuze 

▪ D. Healey (ÚV): diskuse o financování HUBu a jeho významu pro HR marketing. 

▪ Představení burzy stáží, propojení státní správy s vysokými školami a SŠ. 

▪ P. Jirman zdůraznil potřebu úzkého kontaktu s nejvyšším státním tajemníkem v případě 

řešení HR a podporu inovací. Mohl by fungovat dvoustupňový model: rozhodovací a tvůrčí 

úroveň.  

▪ R. Bízková a M. Polášek podpořili myšlenku na vytvoření HUBu, M. Polášek HUB vidí paralelu 

s existujícími Policy Labs a Kompetenčním centrem. 

 

4. Smart Cities: inovace v ekosystémovém a společenském kontextu - představení aktuálních 

strategických projektů MPO - M. Scheinera (MPO) 

o M. Scheiner představil koncept agilního pilotování 

o pozval přítomné na konferenci URBIS. Smart Cities Meetup konanou ve dnech 4.-

6. června 2024) na téma – Efektivní veřejná správa 

o Z diskuze 

▪ R. Bízková vyzdvihla využitelnost sandboxů, které se však nepodařilo prosadit do novely 

zákona o výzkumu, vývoji a inovacích 

▪ M. Scheiner popsal, že finský model agilní pilotáže spočívá v posunu kultury myšlení, je 

třeba začít s pilotním testováním a získat pro to starosty 

ÚKOLY 

• Členům PS pro inovace bude rozeslán Zápis z jednání (9. 4. 2024), prezentace, další informace 
a materiály – zajistí OSR 

• Informace z jednání PS pro inovace (9. 4. 2024) vč. zápisu a prezentací bude zveřejněno na 
www.kvalitavs.cz – zajistí OSR 
 

PŘÍLOHY 

Prezentace z jednání 

 

Zapsal:  Miroslav Jurásek 

Schválil:  Petr Jirman 

Dne:   10. 4. 2024 

https://www.bvv.cz/urbis
http://www.kvalitavs.cz/

